
ESTERATSASTUSKOMITEAN PÖYTÄKIRJA 5/2025 

Aika: 31.3.2025 Klo 09:00 

Paikka: Etäkokous 

Läsnä: Norilo, Juho (puh.joht.) 

Gundersby, Cecilia 

Hakala, Teppo 

Konkari, Nina 

Nevala, Kari 

Rantanen, Mira SIHTEERI 

Tuomi, Anu 

 

Asiantuntija jäsenet: 

Granat, Päivi 

Virta, Pauliina  

HUJO: Mäentausta, Mikko  

SRL: Björklöf, Dan (SRL hallituksen edustaja) 

Koivula, Jutta (SRL urheilujohtaja) 

Hannula, Liina (SRL toimisto) 

 

Häkkänen, Sirkku (APU) 

Herd, Pirkko (Ypäjän Hevosopisto) 

 

1. KOKOUKSEN AVAAMINEN 

Puheenjohtaja avasi kokouksen ja toivotti läsnäolijat tervetulleeksi. 

2. ESITYSLISTA 

Vahvistettiin etukäteen toimitettu esityslista kokouksen työjärjestykseksi. 

3. JÄRJESTÄYTYMISASIAT 

- 

4. KÄSITELTÄVÄT ASIAT  



4.1. Ypäjän Hevosopistolta Pike Herd keskustelemassa aiheesta Derbykenttä 

• Aikainen kevät positiivisuudessaan on tervetullut. Urheilualueet ovat sulaneet hyvin ja 

Juhlakenttä remontoidaan nyt keväällä. Derbykentän huoltosuunnitelma käytiin läpi; Kenttä 

ilmataan ja hiekataan kahdesti vuodessa, ennen GP/PM kisoja kesäkuussa ja ennen SM 

kisoja. Myöskin kentän kastelujärjestelmää pyritään helpottamaan, jotta se ei veisi niin 

paljoa aikaa – Kyseisen kentän kastelu, kun ottaa aikaa monta tuntia ja päiviä. Sään armosta 

puhumattakaan. Valmisteluhuolto on samanlainen joka vuosi, mutta kentän käyttöä on 

tiedossa vähemmän, mutta suunnitelmallisesti riittävästi ennen GP/PM kisoja. 

• Pike suosittelee ja kehuu mekaanista kavion mittausta kaikille GP kilpailuareenoille ja 

yleisesti kaikille. Se antaa kattavaa tietoa pohjasta ja auttaa sen arkihuollossakin paljon 

ylläpitoon, mutta myös parantamiseen. 

4.2. Kilpailukalenteri 

• Pääsiäisenä kilpailtavan ERKKI ry:n järjestämän kilpailun mahdollisuutta hypätä ulkona on 

tiedusteltu, mutta Ypäjän juhlakentän ollessa remontissa ei tämä valitettavasti ole 

mahdollista. 

• Todetaan, että kilpailuja järjestävä taho, joka ei ole maksanut maksuja SRL kohti 

(yhteisöjäsenyysmaksu/toimihenkilöille maksut tms) ei saa komitean luottamusta järjestää 

liiton sarjakilpailuita.  

• Edellisessä pöytäkirjassa jatkoselvitykseen edennyt kilpailun katoamisen kipasta – Järjestäjä 

itse oli poistanut kilpailun ja luonut uuden anomuksen uusilla päivämäärillä. 

• APUn edustajan Sirkku Häkkäsen kanssa keskusteltiin siitä, että tulevaisuudessa voitaisiin 

yrittää rauhoittaa aluemestaruus viikonloppu päällekkäisyyksiltä aluemest/kansallisen 

kalenterin suhteen. Vuonna 2025 aluemestaruudet jakautuvat 1.5kk aikajaksolle elokuun 

alusta syyskuun puoliväliin. 

4.3. Road to Helsinki 2025-2026  

• Aikaisempina vuosina on usein soiteltu hyvinkin lähellä kilpailua ”kynnelle kykeneväisiä” 

osallistujia sarjoihin – Tältä haluttaisiin välttyä, eli selkeä karsiutumissysteemi.  

• EK näkisi paremmaksi tasoluokat eikä ikäluokat, sillä ikäluokkien sisällä erot tasoista ja siten 

osallistujien takaaminen voi tuottaa liikaa epävarmuutta. Suomenhevoset kyllä. Nuoret 

hevoset kyllä, tulee miettiä kuitenkin ikäkauden vaihtuminen. 



4.4. Ponisarjojen paikkakunnat 

 

Suunnitellut paikkakunnat ja päivämäärät: 

10.5. Ratsastuskeskus Aino OK 

16.-17.5. Ypäjä OK 

6.-7.6. Lohja OK 

11.-15.6. Ypäjä OK 

11.-13.7. Salo OK 

18.-20.7. Solbacka EI 

18.-20.7. Korpilahti OK 

25.-27.7. Kuopio OK 

1.-3.8. Myrkky OK 

1.-3.8. Metsämäki EI 

26.-28.8. Ypäjä Finaali (FWB-yhdistys) OK 

o Sarjakilpailusäännöt on julkaistu ponisarjasta SRL sivuilla. 

4.5. Sarjakilpailusääntöjen tarkastus 

Lisättiin arvostelut ja korkeudet sarjoihin, joista ne puuttuivat. 

4.6. 145cm taso, osallistujamäärät 

EK suosittelee tuomaan takaisin helpot luokat. Kilpailussa olisi nimettynä esimerkiksi ”Helppo 

140cm” ja etenkin esimerkiksi isompia luokkia kuten 145cm ja 150cm. Näissä luokissa ei nähdä 

tärkeäksi suuria rahapalkintoja, muttei myöskään ilmoittautumis+lähtömaksuja.  

4.7. HYSK Hevosystävällinen kilpailu - sertifikaatti 

EK keskusteli asiasta ja näkee sen hyvänä tukena ja herättelynä etenkin uusille ja kokemattomille 

kilpailujärjestäjille tarkastellessa kilpailun valmistelua. EK odottaa liiton virallista kantaa aiheeseen. 

5. MUUT ESILLE TULLEET ASIAT 

5.1. Pirkko Herd esitti myös kysymyksen siitä, miten toimitaan/kuka turvaa lisääntyvien 

sääilmiöiden vaikuttaessa kilpailuun keskeisesti.  



5.1.2 KS I kerrotaan miten tulee toimia, mikäli kilpailun olosuhteet muuttuu 

keskeisesti tai luokan arvostelu muutetaan tai luokka/luokkia perutaan muusta, kuin 

force major syistä. Säännöstöä tulisi tarkastella, ja muotoilla selkeämmin ja 

tulkinnanvaraisuuden välttämiseksi tämä kohta – Selvitetään, onko tämä mahdollista. 

5.2 EK nimeämät yhteyshenkilöt seuraaviin projekteihin: 

Derbykentän pohja: Mikko Mäentausta 

Mekaaninen kavion mittaukset: Juho Norilo 

Sääntömuutoksen sääolosuhteissa toimimiseen tarkastelu: Anu Tuomi ja Dan Björklöf 

5.3 EK:ta lähestyttiin asialla, missä säännöissä lukee määritelmä siitä, että vaaditaan 

kilpailukutsussa tieto kilpailuareenan koosta ja pohjamateriaalista. Tämä tieto ei löydy säännöistä, 

mutta se on löytynyt järjestäjän ohjeesta, mutta ei enää. EK pitää erittäin tärkeänä, että 

kilpailukutsussa mainitaan kilpailuareenan koko. 

EK tarkastelee järjestäjäohjeen ja ehdottaa siihen tarkennuksia/muutoksia, sillä tällä hetkellä siinä 

on liian risteäviä ohjeistuksia ja osin vanhoja/ei tämän päivän käytäntöjä.  

EK puolelta asiaa tarkastelee Mira Rantanen yhdessä SRL kansallisen kilpailuitoiminnnan kehittäjän 

Liinu Hannulan kanssa 

6. SEURAAVA KOKOUS 

Sovitaan kokousten ajankohdan kiertojärjestyksessä: Ti 22.4. klo 9 Teams ja 28.5. klo 9 Teams 

 

7. KOKOUKSEN PÄÄTTÄMINEN 

Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 11:30 

Vakuudeksi, 

Juho Norilo, puheenjohtaja 


